
PROTOKÓŁ NR XVII/2020 

z obrad XVII sesji Rady Gminy Brańsk 

z dnia 30 grudnia 2020 

 

 

Obrady sesji odbywały się w godzinach 1000 – 1230, w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka 

Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy 

 

Transmisja obrad sesji odbywała się on-line i jest dostępna na stronie www.bransk.pl             

w zakładce PORTAL MIESZKAŃCA oraz na stronie BIP Urzędu Gminy Brańsk w zakładce: 

Rada Gminy Brańsk>Kadencja 2018-2023>Nagrania obrad Rady Gminy Brańsk 
 

Obradom przewodniczyła Pani Grażyna Płonowska – Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk. 

 

   Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych. 

Radni obecni: 

1. Brzozowski Marek 

2. Górska Paula 

3. Kadłubowski Marek 

4. Krasnodębska-Bobel Honorata 

5. Krasowski Tadeusz 

6. Matysiak Adam Wiesław 

7. Moczulska Elżbieta 

8. Płonowska Grażyna 

9. Półtorak Mariusz 

10. Rułka Franciszek 

11. Sierocki Witold Antoni 

12. Szpakowski Józef 

13. Wysocki Paweł 

14. Żero Anna Czesława 

 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: 

1. Bolesta Franciszek 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do oryginału protokołu. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1. Andrzej Jankowski  Wójt Gminy Brańsk 

2. Anna Wiśniewska  Skarbnik Gminy  

3. Bolesław Opiatowski Sołtys Sołectwa Domanowo 

Listy obecności stanowią załączniki nr 2-3 do oryginału protokołu 

 

Przed otwarciem obrad XVII sesji Przewodnicząca Rady wezwała wszystkich do krótkiej 

chwili zadumy i odmówiono modlitwę „Ojcze nasz..... ” a następnie odczytała klauzulę RODO.  

 

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska o godz. 1000 otworzyła obrady XVII 

sesji Rady Gminy Brańsk, na podstawie listy obecności poinformowała, że na ustawowy stan 

Rady – 15 radnych – na sali obrad obecnych jest 14 radnych, tym samym stwierdziła 

prawomocność obrad i podejmowania uchwał.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady powitała przybyłych na sesję radnych, zaproszonych gości.  

 

http://www.bransk.pl/


Ad. 2 Wnioski do porządku obrad: 

 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały          

na sesję, w tym porządek obrad, zwróciła się o zgłaszanie ewentualnych wniosków i propozycji 

zmian lub poprawek do porządku.  

 

   Wobec braku wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady zgłosiła wniosek                     

o wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 16 „Rozpatrzenie podania i przyjęcie 

Oświadczenia Rady Gminy Brańsk w sprawie wydłużenia czasu pracy Punktu Przedszkolnego 

w Szkole Podstawowej im. por. Izydora Kołakowskiego w Domanowie w roku szkolnym 

2021/2022” 

 

Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie zgłoszony wniosek. 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość absolutna, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 1) 

 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy odczytała ustalony porządek sesji w brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

2. Wnioski do porządku obrad 

3. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 

4. Przedstawienie opinii Komisji Rady w sprawie projektów uchwał 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania składu komisji inwentaryzacyjnej 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

zabudowanej położonej we wsi Mień stanowiącej własność Gminy Brańsk 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020r. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej 

jednostek organizacyjnych zaliczonych do sektora finansów publicznych, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Brańsk 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Brańsk na lata 2021 – 2024 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 

zobowiązań na lata 2021-2026 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie budżetu gminy na 2021 rok 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2021 rok 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk na 2021 rok 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji na 2021 rok 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu na 2021 rok 

16. Rozpatrzenie podania i przyjęcie Oświadczenia Rady Gminy Brańsk w sprawie 

wydłużenia czasu pracy Punktu Przedszkolnego w Szkole Podstawowej im. por. 

Izydora Kołakowskiego w Domanowie w roku szkolnym 2021/2022 

17. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych 

18. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych 

19. Sprawy różne 

20. Zamknięcie obrad  

 



Ad. 3 Wójt Gminy Brańsk Pan Andrzej Jankowski przedstawił informację z działalności                

w okresie między sesjami.  

 

Uwag i zapytań do informacji nie zgłoszono.  

(Informacja stanowi załącznik Nr 5 do oryginału protokołu). 

 

   W tym też punkcie obrad, Wójt Gminy przedstawił w formie prezentacji sprawozdanie               

z działalności Wójta Gminy Brańsk w 2020 roku – sprawozdanie dostępne na stronie 

internetowej www.bransk.pl 

 

Po prezentacji Przewodnicząca obrad zarządziła 20 minutową przerwę 

 

Ad. 4 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu w sprawie projektów uchwał pod obrady 

XVII Sesji Rady Gminy Brańsk jest pozytywna, była przesłana radnym z materiałami na sesję 

oraz dostępna na stronie internetowej gminy w PORTALU MIESZKANCA. 

Uwag i zapytań do opinii nie zgłoszono.  

   (Opinia Nr 30/2020 z dnia 22 grudnia 2020r. stanowi załącznik Nr 6 do oryginału protokołu) 

 

Ad. 5 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania składu komisji inwentaryzacyjnej: 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                                

z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu 

Mieszkańca” 

    

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

„nad  uchwałą w sprawie powołania składu komisji inwentaryzacyjnej " 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto  

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 2)

  

   Uchwała Nr XVII/134/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2020r. w sprawie 

powołania składu komisji inwentaryzacyjnej stanowi załącznik Nr 7 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 6 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

zabudowanej położonej we wsi Mień stanowiącej własność Gminy Brańsk:  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca” 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

   Radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel zwróciła się z zapytaniem do Wójta Gminy, czy 

potwierdza, iż część środków finansowych ze sprzedaży, zostanie przekazana na rzecz wsi             

i mieszkańców miejscowości Mień?  

 

   Wójt Gminy udzielił twierdzącej odpowiedzi, że część środków finansowych, na pewno 

zostanie przekazana na potrzeby wsi Mień, a czy połowa, będzie to zależało od  negocjacji? 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

http://www.bransk.pl/


" nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej położonej 

we wsi Mień stanowiącej własność Gminy Brańsk" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 3) 

 

Uchwała Nr XVII/135/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2020r.w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej położonej we wsi Mień 

stanowiącej własność Gminy Brańsk  stanowi załącznik Nr 8 do oryginału protokołu. 

 

 Ad. 7 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty:  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca”  

 

   Radna Pani Honorata Krasnodębska – Bobel zwróciła się z prośbą o wyjaśnienie 

mieszkańcom gminy, co wpłynęło na podwyższenie opłat za odbiór odpadów? 

 

   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, mówiąc m.in. – „gmina za bardzo nie miała wpływu na to, 

gdyż zgłosiła się tylko jedna firma do przetargu. Natomiast śmieci należy usuwać a kwota 

wychodzi z przelicznika na jedną osobę. W gminach sąsiednich opłaty są na podobnym  

poziomie. Gdyby była konkurencja, może te ceny byłyby niższe. Rozmawialiśmy o tym na 

posiedzeniu Komisji Rady, że jeżeli zakupimy kosze mieszkańcom i  zmienią się warunki 

przetargu, to może więcej firm złoży ofertę i wówczas ceny może się obniżą. Na dzisiaj rynek 

jest taki a nie inny, jedna firma dyktuje warunki a gmina musi z kimś podpisać umowę na 

wywóz odpadów z terenu gminy.  

 

   Radny Pan Marek Kadłubowski wracając do dyskusji na posiedzeniu komisji i zgłoszonego 

pomysłu przez Panią Sekretarz o zakupie pojemników mieszkańcom, przytaczając przykład 

Miasta Brańsk, poddał pod wątpliwość czy to coś pomoże, ponieważ w Mieście Brańsk nie 

zdało to egzaminu, władze po przetargu zaproponowały stawkę 32zł od osoby, natomiast radni 

na posiedzeniu komisji opowiedzieli się za kwotą 25zł od osoby. 

 

Wójt Gminy wyjaśnił, że stawka zależy też od ilości śmieci, w Mieście Brańsk jest większa 

produkcja śmieci,  dlatego przetarg jest droższy. 

 

   Radny Pan Marek Kadłubowski zauważył również rozbieżność w liczbie mieszkańców 

podaną w sprawozdaniu Wójta a ilością złożonych deklaracji? 

 

Radny Pan Witold Sierocki wyjaśnił, że nie wszyscy zameldowani mieszkańcy gminy, 

przebywają na jej terenie a deklaracją są objęte tylko osoby zamieszkałe. 

 

   W tym miejscu Przewodnicząca obrad podała przykład dzieci i młodzieży uczących się, 

studiujących poza miejscem zamieszkania. Podsumowując, stwierdziła, że jest to trafne 

spostrzeżenie i tej sytuacji należy się przyjrzeć, gdyż część uczniów ze względu na Covid 19 

pobiera naukę zdalnie i należy przypomnieć mieszkańcom o uzupełnieniu tych deklaracji. 

 

Wobec braku dalszych pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 



wymagana większość zwykła, ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 3.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 4) 

 

Uchwała Nr XVII/136/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2020r.w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości tej opłaty  stanowi załącznik Nr 9 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 8 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020r.:  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca”  

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020r" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 5) 

 

Uchwała Nr XVII/137/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2020r.w sprawie 

zmian w budżecie gminy na 2020r. stanowi załącznik Nr 10 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 9 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej 

jednostek organizacyjnych zaliczonych do sektora finansów publicznych, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Brańsk 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca”  

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej jednostek organizacyjnych 

zaliczonych do sektora finansów publicznych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Brańsk" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 6) 

 

Uchwała Nr XVII/138/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2020r.w sprawie 

organizacji wspólnej obsługi finansowej jednostek organizacyjnych zaliczonych do 

sektora finansów publicznych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Brańsk 
stanowi załącznik Nr 11 do oryginału protokołu. 

 

Ad.10 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Brańsk na lata 2021 – 2024 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 

zobowiązań na lata 2021-2026: 

Zarządzenie Nr 214/2020 Wójta Gminy Brańsk z dnia 13 listopada 2020r. w sprawie przyjęcia 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na 

lata 2021-2031 stanowi załącznik Nr 12 do oryginału protokołu. 



 

Głos zabrała Pani Anna Wiśniewska – Skarbnik Gminy, która w skrócie wyjaśniła, że radni       

w miesiącu listopadzie br. otrzymali projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk 

na lata 2021 – 2031. Regionalna Izba Obrachunkowa wydała pozytywną opinię o tym projekcie 

z uwagami, co do formalnej poprawności. Projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej, który 

radni otrzymali w materiałach na sesję jest delikatnie zmieniony w związku z tym, iż uwolniło 

się trochę wolnych środków w niewielkiej kwocie bo 162tys. i został skrócony okres spłat 

kredytów. Zgodnie z ustawą o finansach publicznych istnieje obowiązek uchwalenia WPF na 

rok bieżący i trzy kolejne lata, (czyli do roku 2024 w naszym przypadku) oraz na okres spłaty 

zobowiązań. W obecnej Prognozie spłaty długu przewidujemy do końca 2026 roku, czyli ten 

okres w stosunku do projektowanego o 5 lat został skrócony i o kwotę 162tys. została 

pomniejszona kwota zaciągniętego długu w roku 2021 w stosunku do przewidzianej                       

w projekcie budżetu. 

 

   Następnie Skarbnik Gminy przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej                       

w Białymstoku o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Brańsk. Opinia stanowi załącznik Nr 13 do oryginału protokołu. 

 

 

   Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Paweł Wysocki przedstawił opinię Komisji Rady 

Gminy o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk. 

Opinia nr 29/2020 z dnia 22 grudnia 2020r. stanowi załącznik Nr 14 do oryginału protokołu. 

 

Przewodnicząca obrad zachęciła radnych do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2021 – 2024  

 

   Radni dyskusji nie podjęli, ponieważ na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady  dyskusja miała 

miejsce i wiele kwestii udało się wyjaśnić. Wobec powyższego Przewodnicząca obrad 

zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 

2021 – 2024 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2021-2026" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 7) 

 

Uchwała Nr XVII/139/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2020r.w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2021 – 2024 wraz    

z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2021-2026 stanowi załącznik Nr 15 do 

oryginału protokołu. 

 

Ad.11 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie budżetu gminy na 2021 rok:  

Zarządzenie Nr 215/2020 Wójta Gminy Brańsk z dnia 13 listopada 2020r. w sprawie przyjęcia 

projektu uchwały budżetowej na rok 2021 stanowi załącznik Nr 16 do oryginału protokołu. 

 

   Głos zabrała Pani Anna Wiśniewska – Skarbnik Gminy, która powiedziała, że projekt 

uchwały budżetowej podobnie jak projekt WPF radni otrzymali w miesiącu listopadzie br. 

Regionalna Izba Obrachunkowa również opiniuje taki projekt, opinia oczywiście jest 

pozytywna, z uwagami sformułowanymi w uzasadnieniu. Regionalna Izba Obrachunkowa 

opiniuje pozytywnie projekt uchwały w sprawie budżetu gminy na 2021 r oraz opiniuje 

pozytywnie możliwość sfinansowania przedstawionego w tym projekcie deficytu budżetu 

gminy. Opinia została wydana na podstawie dwóch Zarządzeń nr 214/2020 i nr 215/2020 z dnia 



13 listopada 2020r.które są nierozerwalne  tj. projekt WPF i projekt budżetu na 2021r. Projekt 

uchwały budżetowej spełnia wymogi w odniesieniu do regulacji zawartych w ustawie                     

o finansach publicznych, w odniesieniu do dochodów, wydatków, zrównoważenia części 

bieżącej budżetu gminy, planu przychodów i rozchodów oraz limitów zobowiązań,  

zaciąganych zobowiązań dłużnych a także upoważnienia do ich zaciągania. Projekt budżetu 

przewiduje dochody  w kwocie 26 121 967zł i wydatki w kwocie 26 447 452zł. Gmina                   

w listopadzie w projekcie budżetu prognozowała deficyt w wysokości 325 485,00 zł, który miał 

być pokryty środkami pozostałymi z niewykorzystanej w 2020 r. kwoty środków przyznanych 

gminie z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych w kwocie 281 000,00 zł oraz 

niewykorzystanymi środkami pieniężnymi na rachunku bieżącym budżetu wysokości 44485,00 

zł kreślonymi w odrębnych ustawach, tj. ustawie o wychowaniu w trzeźwości                                       

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Planowana w projekcie budżetu łączna kwota przychodów 

budżetu w wysokości 1 361 976,00 zł oraz łączna kwota rozchodów budżetu w wysokości            

1 036 491,00 zł. Analiza sprawozdań oraz bilansu z wykonania budżetu za poprzedni rok, jak 

również przewidywanego wykonania wskazuje, iż przychody wewnętrzne w kwocie tej 325tys. 

będą możliwe do zaangażowania  w budżecie 2021 roku. wynik z działalności bieżącej zamyka 

się nadwyżką operacyjną w wysokości 1 335 096zł wypełniając tym samym dyspozycje           

art. 242 o finansach publicznych. 

   Dalej Pani Skarbnik poinformowała, że wszystkie uwagi RIO zawarte w uzasadnieniu do 

opinii, zostały uwzględnione w projekcie budżetu, który radni otrzymali w materiałach na sesję.     

Projekt budżetu po tych poprawkach przewiduje dochody w wysokości 26 121 967zł, wydatki 

w wysokości 26 597 572zł, czyli wzrost w związku z nierozliczeniem wszystkich środków 

finansowych z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, które przechodzą do 

dofinansowania roku przyszłego. W związku z tym deficyt wysokości 475 605,-zł, który 

zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z: 

a) wolnych środków, jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu 

gminy wynikających z rozliczeń wyemitowanych papierów wartościowych, kredytów                     

i pożyczek z lat ubiegłych w kwocie 431 120zł, tj. pozostałymi z niewykorzystanej w 2020 r. 

kwoty środków przyznanych gminie z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, 

b) niewykorzystanymi środkami pieniężnymi na rachunku bieżącym budżetu, wynikającymi      

z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 

zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach - ustawa o wychowaniu 

w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi - w wysokości 44 485,00 zł. 

   Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Paweł Wysocki przedstawił opinię Komisji Rady 

Gminy o projekcie uchwały w sprawie budżetu gminy na 2021 rok. Opinia nr 28/2020 z dnia 

22 grudnia 2020r. stanowi załącznik Nr 17 do oryginału protokołu. 

 

  Wójt Gminy Brańsk Pan Andrzej Jankowski przedstawił stanowisko w sprawie opinii komisji. 

Stanowisko Wójta jest załącznikiem Nr 18 do oryginału protokołu. 

   W tym miejscu obrad Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie budżetu gminy na 2021rok. 

Wójt Gminy zabierając głos, m.in. powiedział –„z roku na rok zastanawiam się nad budżetem 

gminy, co prawda budżet się kurczy i tych różnych zadań przybywa, ale wydaje mi się,                 

że idziemy dobrą drogą. Nie jest sztuką robić rzeczy, które niekoniecznie są przydatne naszej 

gminie a wydawać jakieś potężne pieniądze. Projekty, które obecnie realizujemy,  to nie są 

nasze środki finansowe, ale aby realizować duże projekty, trzeba mieć swój wkład własny. 

Dlatego będziemy brali pod uwagę tylko te Projekty, które są naprawdę nam potrzebne, dobrze, 

że mamy do realizacji II etap modernizacji stacji uzdatniania wody w Kalnicy, będzie jeszcze  

Projekt na jedną (czwartą stację) w Koszewie, który jak wynika z wcześniejszych założeń, ma 

być w 100% sfinansowany ze środków zewnętrznych. Chciałbym spiąć, te wszystkie nasze 



instalacje wodne, żeby powstał tzw. „ring”  aby przy awarii w jednej stacji uzdatniania wody, 

można było podać wodę z drugiej stacji. To jest najważniejszy problem do rozwiązania. 

Następny dotyczy budowy dróg betonowych i pozyskiwanie na to środków finansowych, aby 

węzeł, który zakupiliśmy był wykorzystany. Planujemy wykonanie dróg betonowych                    

w granicach 4 km rocznie ze środków własnych i kolejne kilometry ze środków pozyskanych, 

na zakup materiałów do budowy dróg betonowych. Taki kierunek już obraliśmy i będziemy 

szli dalej w tym kierunku, jeżeli skończymy realizację budowy drogi z Powiatem w tym roku, 

to ogólnie mówiąc infrastruktura drogowa (powiatowa) na ternie gminy jest już niezła, pozostał 

jeden ważny odcinek drogi powiatowej z Oleksina do Widźgowa. Skupimy się nad realizacją 

tej drogi, jeżeli Pan Starosta wyrazi zgodę na zrealizowanie tej drogi wspólnie,  zobaczymy 

czas pokaże. Ogólnie mówiąc infrastruktura drogowa na terenie gminy jest bardzo dobra, 

wszystkie miejscowości mamy wyasfaltowane. Zobaczymy może przyjdą lepsze czasy, jak 

widzimy Covid 19 wymusza w gminie dodatkowe wydatki. Skupiamy się na własnych 

środkach gminy, nie zadłużając gminy, obyśmy byli dobrym przykładem samorządowym”. 

Następnie głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska, m.in. 

powiedziała – „na posiedzeniu Komisji Rady dyskutowaliśmy nad budżetem, tak jak Pan Wójt 

Gminy podkreślił, nikt z radnych nie wniósł zastrzeżeń, nie dawał dodatkowych pomysłów, 

więc uważam, że na ten moment budżet został dobrze skonstruowany. Uważam, że jest trochę 

zachowawczy, a w związku z chorobą Covid 19 nie wiemy, co nam przyniesie rok 2021, jak 

będzie się miała sprawa budżetowa naszego Państwa, bo od tego będzie zależał też nasz budżet, 

jeśli będą cięcia to wszędzie. Cieszy mnie fakt, że Wójt podszedł realnie do tego budżetu                

i zaplanował tylko to, co jest sam w stanie wykonać,  aczkolwiek były sugestie radnych o jakiś 

drobne rzeczy, które powinny być zrealizowane w roku 2021 i oczywiście na posiedzeniu 

Komisji Pan Wójt wyraził zgodę, w związku z tym  liczymy na to, że dotrzyma słowa”.  

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie  budżetu gminy na 2021 rok " 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 8) 

 

Uchwała Nr XVII/140/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2020r.w sprawie 

budżetu gminy na 2021 rok stanowi załącznik Nr 19 do oryginału protokołu. 

   W tym miejscu Wójt Gminy Pan Andrzej Jankowski podziękował radnym za jednomyślne 

głosowanie nad budżetem gminy na 2021r. za wyrozumiałość radnych, dyskusje na które jest 

zawsze otwarty. Nadmienił, że w gminie są różne potrzeby, o których powie w terminie 

późniejszym. 

 

Ad.12 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2021 rok 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca”  

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2021 rok" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  



Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 9) 

 

Uchwała Nr XVII/141/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2020r.w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

na 2021 rok stanowi załącznik Nr 20 do oryginału protokołu. 

 

Ad.13 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk na 2021 rok 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca”  

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk 

na 2021 rok " 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 10) 

 

Uchwała Nr XVII/142/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2020r.w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk na 2021 rok stanowi 

załącznik Nr 21 do oryginału protokołu. 

 

Ad.14 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji na 2021 rok 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca”  

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na 

2021 rok " 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 11) 

 

Uchwała Nr XVII/143/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2020r.w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na 2021 rok stanowi 

załącznik Nr 22 do oryginału protokołu. 

 

Ad.15 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu na 2021 r. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca”  



 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 

Budownictwa i Transportu na 2021 r. " 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 12) 

 

Uchwała Nr XVII/144/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2020r.w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa          

i Transportu na 2021 rok stanowi załącznik Nr 23 do oryginału protokołu. 

 

Ad.16 Rozpatrzenie podania i przyjęcie Oświadczenia Rady Gminy Brańsk w sprawie 

wydłużenia czasu pracy Punktu Przedszkolnego w Szkole Podstawowej im. por. Izydora 

Kołakowskiego w Domanowie w roku szkolnym 2021/2022: 

Przewodnicząca, króciutko streściła podanie rodziców dzieci uczęszczających do Punktu 

Przedszkolnego w Szkole Podstawowej im. por. Izydora Kołakowskiego w Domanowie. 

Następnie poinformowała, że podanie było omawiane na posiedzeniu Komisji Rady. Komisje 

poparły wniosek rodziców, w związku z tym został opracowany projekt Oświadczenia rady 

Gminy w tej sprawie, którego treść odczytała Przewodnicząca obrad.   

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad oświadczeniem w sprawie wydłużenia czasu pracy Punktu Przedszkolnego w Szkole 

Podstawowej im. por. Izydora Kołakowskiego w Domanowie w roku szkolnym 2021/2022" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 13) 

(Oświadczenie Nr 2/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2020r. stanowi załącznik         

Nr 24 do oryginału protokołu). 

Ad.17 Interpelacje, zapytania i wnioski radnych: 

W okresie między sesjami do Biura Rady nie wpłynęły interpelacje i zapytania radnych. 

Podczas toczących się obrad również interpelacji, zapytań i wniosków nie złożono. 

Ad. 18 Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych:  

Ze względu na brak interpelacji, zapytań i wniosków, odpowiedzi nie udzielano. 

 

Ad. 19 Sprawy różne: 

 

    Radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel podziękowała Wójtowi Gminy                      

za udostępnioną makulaturę, znajdującą się w budynku po byłej Szkole Podstawowej           

w Mniu, która została przekazana na zbiórkę dla „Michałka” 

 

    Radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel zdementowała nieprawdziwe informacje, 

które pojawiły się na Facebooku, dotyczące pojemnika na nakrętki postawionego                 

w miejscowości Mień. Wyjaśniła, że pomysłodawcą postawienia pojemnika, było Koło 

Gospodyń Wiejskich w Mniu.  



   W tym miejscu podziękowała członkiniom Koła za pomysł, Panu Arturowi 

Kosickiemu Marszałkowi Województwa Podlaskiego za środki finansowe na zakup 

pojemnika, Pani Agacie Puchalskiej za pomoc nad wnioskiem i Panu Andrzejowi 

Jankowskiemu Wójtowi Gminy Brańsk za udostępnienie miejsca.  

   Zachęciła wszystkich, nie tylko mieszkańców wsi Mień do wrzucania nakrętek, które 

będą wykorzystane na szczytny cel. 

 

 Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska odczytała informację 

przekazaną przez adwokata Łukasza Twarowskiego: w przedmiocie Wyroku 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku w sprawie ze skargi na 

uchwałę Rady Gminy Brańsk dot. zmiany miejscowego plany zagospodarowania 

przestrzennego 

(Informacja stanowi załącznik Nr 26 do oryginału protokołu). 

 

Przewodnicząca Rady kończąc wypowiedź,  podsumowała, że jak na koniec roku informacja 

jest bardzo pozytywna, oby tak dobrze kończący się rok, równie dobrze się rozpoczął.  

 

 Wójt Gminy Brańsk poinformował, że przedstawiona informacja o Wyroku, jest bardzo 

pozytywna, chociaż sprawa budziła obawy a dotyczyła Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego Gminy Brańsk i miejscowości Załuskie Kościelne. 

 

 Wójt Gminy Brańsk poinformował, że z uwagi na rozpoczęcie budowy dróg 

betonowych, są następujące propozycje wykonania dróg betonowych w 2021roku: 

 droga Klichy-Burchaty: został złożony wniosek o dofinansowanie z 

Rządowego Funduszu Dróg Lokalnych, jest to odcinek drogi 2,9km, jeżeli 

nawet ten wniosek nie przejdzie droga ma być realizowana 

 skończenie drogi Chojewo-Pace 

 następna droga kol. Szmurły ( realizacja z Funduszu Sołeckiego) 

 droga w Holonkach, (500m drogi) 

 droga Popławy 

 droga Patoki 

   Dalej Wójt mówił – „proponuję te drogi w pierwszej kolejności wykonać, natomiast jeśli 

chodzi o Patoki jak jestem 6 lat Wójtem za dużo tam się nie działo. Miejscowość jest dobrze 

usytuowana, tam jest droga krajowa, potrzeby bieżące są realizowane,  ale chciałbym aby i ta 

wieś odczuła, że tam też coś się robi.  

   Mówiłem, że będę informował Państwa o tym, jakie będą propozycje budowy dróg 

betonowych. Państwo Radni możecie się do nich odnieść, w następnych latach będą kolejne 

miejscowości lub kończenie tych potrzeb najważniejszych tzn. do kolonistów. Sukcesywnie        

i w miarę rozsądnie będziemy podchodzić do naszych zadań (w granicach 4km ze środków 

własnych, a jeżeli dostaniemy dofinansowanie z Funduszu Inwestycji Dróg Lokalnych, tych 

dróg będzie więcej, środki zewnętrzne będziemy przeznaczali na zakup kruszywa). To jest moja 

propozycja, prosiłbym odnieść się do niej”. 

 

   Przewodnicząca Rady podziękowała za wyznaczenie drogi w jej miejscowości, wyraziła 

nadzieję, że mieszkańcy Sołectwa również będą zadowoleni, zwróciła się z zapytaniem: skąd 

taki pomysł i w jaki sposób Wójt wytypował przedstawione drogi? 

 

   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi: droga w Holonkach, prowadzi do kolonistów, droga 

Klichy-Burchaty ma strategiczne znaczenie.   

   W tym miejscu Radny z Klich wyjaśnił, że jest to droga do kolonii tzw. „Konotopa” 

mieszkańcy będą mieli bliżej do drogi utwardzonej, bo mają kłopoty z dojazdem czy to do 

Brańska, czy do Klich. 



   Dalej Wójt mówił – „chodzi o to, aby mieszkańcom ułatwić życie, podobnie jest z kolonią 

Szmurły,  Popławy tak samo,  Chojewo – Pace to dokończenie projektu. To jest taka 

propozycja, jeżeli będzie więcej środków, tych dróg będzie więcej i w następnych latach              

w innych miejscowościach, bo nie da się zrobić dla wszystkich, myślę, że ta propozycja jest 

rozsądna”.  

 Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska życzyła wszystkim 

Szczęśliwego Nowego Roku, dużo zdrowia, spokoju  i Wielu Łask Bożych.  

   Skierowała również słowa podziękowania do Pana Wójta , Radnych, Sołtysów, pracowników 

Urzędu Gminy za okazaną cierpliwość, wsparcie w trudnych chwilach, bo ten rok był 

szczególne trudny i bardzo przełomowy, jeśli chodzi o Radę Gminy, dzięki czemu współpraca 

układa się dużo lepiej a w przyszłości będzie bardzo dobrze.  

   Na koniec przytoczyła słowa wypowiedziane przez Papieża Jana Pawła II “Wymagajcie od 

siebie nawet gdyby inni od Was nie wymagali” aby posłużyły one jak motto na 2021 rok.    

 

 Wójt Gminy także skierował życzenia do Radnych pracowników urzędu, mieszkańców, 

życząc dużo zdrowia, dużo cierpliwości,  zrozumienia, podziękował za zdrowy 

rozsądek jaki na sesjach panuje, poprosił o wyrozumiałość jako dla Wójta, który jest  

zawsze na pierwszym miejscu do wszystkiego.  Na koniec dodał, że rozumie,                      

iż propozycje dotyczące dróg są przez radnych zaakceptowane, bo trzeba będzie robić 

na nie projekty. 

Radni uwag nie zgłosili. 

  

 Radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel w imieniu wszystkich zebranych życzyła 

Przewodniczącej Rady Gminy dużo zdrówka, podziękowała za to, że umie tak to 

wszystko pogodzić, ogarnąć, że wszystko przebiega tak spokojnie. 

 

 Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska, podziękowała za życzenia            

i powiedziała, że aby to wszystko ogarnąć, ogładzić trzeba dobrej woli wszystkich,  za 

co jeszcze raz dziękuje. 

 

 

Ad. 20 Zamknięcie obrad: 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska 

o godz. 1230 zamknęła obrady XVII sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się modlitwą  

”Pod Twoją Obronę….”  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant:                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 

 

/-/Alina Adamczyk                                                                    /-/Grażyna Płonowska   


